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REFERAT 

SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Mandag 4. september 2023 
 

Mødet afholdes i mødelokale 2 
 

Kl. 17.30-20.00 
 Spisning og skolebestyrelsesmøde 

 
 

 Forældrerepræsentanter: Troels Lund Rasmussen, Kristine 
Grønkjær, Kim Vogel, Kasper Szöke Skovgaard, Mette Borup 
Wemmelund, Anja Mortensen  
Ledelsesrepræsentanter: Kristian Spang, Trine Heidemann 
Iversen (ref.) 
Medarbejderrepræsentanter: Gitte Knudsen (afbud), Quinton 
Greyling, Thomas Bækbo 
Elevrådsrepræsentanter: Endnu ikke konstitueret 

1. Godkendelse af dagsorden Godkendt 

2. Godkendelse af referat Godkendt 

3. Meddelelser (15 min.) 
 

Til orientering 
a) Skolens ledelse 

Vi byder velkommen til Quinton der er ny 
medarbejderrepræsentant i skolebestyrelsen. 
På næste møde deltager elevrådsrepræsentanter (Nanna og 
Nicolai). 
Forældrerepræsentanterne + SFO-forældrerådet havde 

sidste år bod med mad og drikke til åbent hus. Kristine 

undersøger om vi også kan tilbyde det i år. 

Det har været en god skolestart og alle er kommet godt i 
gang herunder de nye 0. klasser. 
 
Principper samt kontaktforældre på hjemmesiden er nu 
opdateret. 
 
Vi har fået et legat på 50.000 kr. til vores tur til Berlin på 8. 
årgang. 
 
Der sker nogle ændringer i B&U. Lige nu er man i gang med 
at se på de adm. fællesskaber herunder teknisk service.  
Teknisk service flyttes pr. 1/1-24 til Byg & Miljø og man 
trækker dem derfor ud af de adm. fællesskaber.  
Det betyder, at der laves en omorganisering som lige nu 
kvalificeres i forskellige arbejdsgrupper. 
 

b) Medarbejderrepræsentanter 
Der har været fagligt klubmøde blandt lærerne og der er 
bl.a. snakket om at det har været en god skolestart. Der har 
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været en god proces omkring planlægning af skoleåret og 
der var tid til at planlægge ugen inden børnene kom i skole. 
 
Fra 6. årgang er der indkøbt mobilskabe, så børnene har 
afleveret deres telefoner fra skoleårets start. 
Det er en del af en prøvehandling, som skal tages op i 
skolebestyrelsen i løbet af skoleåret.  
Det er umiddelbart en succes og eleverne er mere samme i 
pauser o. lign. 
 
Der har været første fælles planlægning af temauge 40 og 
der kommer snart en mere. 

 
c) Elevrådet  

I elevrådet er 14 klasser repræsenteret fra 6. årgang og op 
til 9. årgang. Der er afholdt første møde. 
Der er et ønske om at der også etableres et mini-elevråd. 
Nicolai er valgt som formand og Nanna er valgt som 
næstformand. 
Der er to elever der skal samarbejde med Mette Purup 
omkring affaldssortering. 
Derudover skal elevrådet bl.a. kigge på Halloween og 
juletraditioner. 
Der er mange ønsker fra elevrådet, herunder ønsker om 
træningsfaciliteter, kantinemenuen mm. 
 
Elevrådsformand og næstformand er sammen med Quinton 
tilmeldt et kursus om undervisningsmiljø. 

 
d) Formanden 

Fremadrettet starter vi mødet, når vi har spist. Derfor er den 
fælles mødetid fortsat 17.30. 
 
Der er afholdt møde med Thomas Medom, hvor der var 
mulighed for at stille spørgsmål.  
Det blev tydeligt, at vi på Elsted Skole er godt tilfredse og på 
nogle områder er et andet sted end andre skoler er. 
 
Der er afsendt et høringssvar ift. de nedskæringer der er 
varslet på transportområdet. 
 
Der er lavet velkomstbreve til nye forældre og nye lærere. 
Planen er at alle nye forældre og ansatte får et brev fra 
formanden og bestyrelsen. 
 
Der har været lidt udfordringer ift. morgentrafikken på 
parkeringspladsen. Nogle forældre parkerer i kys og kør -
zonen.  

 
Der laves aftaler vedr. Lærernes Dag primo oktober. 

 

4. Spørgsmål til meddelelser (5 min.)  
 

Ledelsen planlægger en morgen, hvor de er synlige i 
morgentrafikken. 
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Der er spørgsmål til om det er nødvendigt at vi spiser sammen 
til bestyrelsesmøderne. 
Det er en tradition og det har også en social funktion.  
Der er en kortere snak om nødvendigheden – beslutningen 
bliver, at man kan melde fra til spisning og så komme kl. 17.50, 
hvor mødet starter. 
 
De forslag der kommer fra elevrådet samles op med ledelsen og 
det kommer også med i skolebestyrelsen – nogle ting bliver 
sorteret fra, da det ikke er realistisk. 
Der er god kommunikation med elevrådet. 
 

5. Ændring i forretningsordenen (10 
min.) v/ formanden og KS 

Til endelig godkendelse: 
Som konsekvens af Janus Felding Christensens udtrædelse af 
skolebestyrelsen foreslår formanden en ændring i 
forretningsordenen, så der reduceres i antallet af forældrevalgte 
i skolebestyrelsen. 
 
Dette kan ske indenfor rammerne af folkeskoleloven og 
styrelsesvedtægten. 
 
Ændringer i eller tillæg til forretningsordenen kræver vedtagelse 
på to ordinære skolebestyrelsesmøder. 
 
På skolebestyrelsesmødet d. 8. juni 2023 blev forslaget 
godkendt første gang. 
 
På dette møde er forslaget til endelig godkendelse. 
 
Se bilag 
 
Forslaget godkendes endeligt. 
 

6. Præsentation af årets 
gennemgående temaer og 
årsplanen (25 min.) v/ formanden 

Til drøftelse:  
 
Præsentation af årets gennemgående temaer: 

- Skolens faglige og sociale fællesskaber 
- Digital trivsel og digital kommunikation 

 
Se bilag 
 
Er der mulighed for at de gode temaer i temadrøftelserne kan få 
mere tid og plads – og også kan kvalificeres af f.eks. eleverne? 
 
Det er vigtigt at der sættes tid af til at snakke om mobilpolitik på 
baggrund af vores prøvehandling med mobilskabe. 
 
Der kan sættes forberedelse på dagsorden på mødet før en 
temadrøftelse, så der kommer flere perspektiver med. 
 
Hele bestyrelsen ønsker mere forberedelse til møderne, derfor 
forsøger vi at forbehandle nogle emner. 
Forberedelse til næste møde indarbejdes i årsplanen, og der 
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byttes rundt på workshop og temadrøftelse den 8/11 og 25/1. 

Kristine udsender en tilrettet årsplan inden næste møde. 

7. Skemaer (5 min.) v/ THI Til udtalelse: 
 
Se bilag 
 
I år er der skemalagt med en mødetid for udskolingen kl. 8.15, 
der ændres ikke i ”Princippet for undervisningens organisering”, 
da det kun er gældende for dette skoleårs planlægning. 
 

8. Nyt fra arbejdsgruppe vedr. princip 
(10 min.) v/ formanden 

Til orientering 
Status fra arbejdsgruppen vedr. det nye princip: Skolens arbejde 
med elevernes udvikling i skolens faglige og sociale 
fællesskaber. 
 
Udvalget er undersøgende på andre skolers principper og 
kommer med et udspil senere på året. 
 
AKT-teamet kommer på næste møde og laver et oplæg, 
skolebestyrelsen sender ønsker til Kristian eller Trine i løbet af 
ugen. 
Der ønskes en uddybning af: 

• Hvilke tilbud/mellemformer er der på skolen? 
 
Se bilag 
 

9. Understøttelse af 
klasseforældreråd (10 min.)  
v/ formanden 

Til orientering: 
Kommende tiltag i arbejdet med understøttelse af 
klasseforældreråd (håndbog, kontaktpersoner, lærergruppe) 
 
Se bilag 
 

10. Evt. (5 min.) 
 

Der nævnes at de elever, der har idræt i ydretimerne, får 
mulighed for at bade derhjemme, det kan skabe problemer 
senere, når de skal i bad igen. 
 
Den lange sommerferie kunne deles op – men skolen følger 
Aarhus Kommunes ferieplan. 
 
Det overvejes, om forældrerepræsentanter skal lave statistik 

over, hvad de modtager på Aula. 

 

11. Punkter til næste møde (5 min.) 
v/ formanden 

Til opsummering og drøftelse: 

Møde d. 10. oktober: 

• Præsentation af elevrepræsentanterne 

• Status på økonomien: Halvårsregnskab 2022 (S) 

• Skolens indsatsområder i skoleåret 2023/24 (til orientering)  

• Gennemgang af ”princip for arbejdets fordeling mellem 
lærere og pædagoger” 

• Gennemgang af ”princip for vikarpåsætning” 
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• Temadrøftelse:  Skolens arbejde med elevernes udvikling i 
skolens faglige og sociale fællesskaber.  Oplæg fra AKT. 

• Forberedelse til workshop (digital) kommunikation mellem 
skole og hjem (Aula) 

 

12. Fælles møde med SFO-
forældrerådet (30 min.) 
 

I SFO-forældrerådet arbejdes der kommende skoleår med: 

• Alle børns trivsel i SFO’en 

• Børns digitale liv 
 

 


